
	
OPINION	 
Dette	er	et	debatindlæg.	Indlæ!et	er	udtryk	for	skribentens	holdning.		
Alle	holdninger,	som	kan	udtrykkes	inden	for	straffelovens	og	presseetikkens	rammer,	er	velkomne,	og	du	kan	også	sende	os	din	mening	her.	 
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Først	klappede	jeg	i	hænderne,	da	jeg	læste	Børsens	glimrende	leder	i	juledagene,	hvor	Miljøministeriet	
beskyldes	for	at	være	ude	af	trit	med	den	øvrige	regering,	der	i	hvert	fald	formelt	siger,	at	de	kæmper	for	vækst	
og	beskæftigelse.		
 
Da	jeg	herefter	læste	miljøminister	Ida	Aukens	svar	i	Børsen	den	2.	januar,	blev	jeg	desværre	bekræftet	i,	at	
Miljøministeriet	tilsyneladende	lever	i	deres	egen	boble.	Her	taler	Ida	Auken	om	en	"forfejlet	
mistænkeliggørelse,"	fordi	både	ministeriet	og	Naturstyrelsen	kæmper	for	vækst	og	job,	skal	man	forstå.	 
Det	er	desværre	ikke	den	virkelighed,	som	mine	landsmandskolleger	og	jeg	oplever.	Hvis	det	var	tilfældet,	ville	
ministeren	med	kyshånd	have	taget	imod	meldingen	fra	Natur-	og	Miljøklagenævnet,	der	har	kendt	de	statslige	
vandplaner	ugyldige,	bl.a.	fordi	landmændenes	demokratiske	rettigheder	i	form	af	en	rimelig	høringsfrist	var	
trådt	under	fode.	
	
Det	giver	miljøministeren	en	kærkommen	lejlighed	til	at	starte	forfra	og	indføre	vandplaner	i	Danmark,	der	ud	
over	at	være	i	trit	med	de	øvrige	EU-lande,	som	vi	skal	konkurrere	med,	også	vil	betyde	en	reel	forbedring	af	
miljøet	og	undlade	at	forsumpe	titusindvis	hektar	god	landbrugsjord	–	til	stor	skade	for	job,	vækst	og	eksport.	
Den	melding	–	samt	en	garanti	for	god,	gedigen	forvaltningsskik	–	mangler	vi	fortsat	at	få	fra	miljøministeren,	
desværre.	
	
Vi	skal	selvfølgelig	have	et	sundt	vandmiljø.	Men	at	smadre	muligheden	for	effektiv	dræning	af	markerne,	hvilket	
ville	være	konsekvensen	af	de	nu	ugyldige	vandplaner,	vil	trække	tæppet	væk	under	vores	store	
landbrugsproduktion	og	dermed	de	virksomheder,	der	giver	arbejde	til	tusindvis	af	danskere.	
Som	lederen	i	Børsen	også	fremhævede,	er	man	samtidig	i	gang	med	at	hæve	afgifterne	for	spildevand	for	bl.a.	
slagterierne	med	endnu	2,5	mia.	kr.	Konsekvensen	vil	være	nye,	massive	tab	af	arbejdspladser.	
Hvad	tænker	I	på?	Ida	Auken	skriver,	at	det	handler	om	at	finde	en	rimelig	balance	mellem	job,	konkurrenceevne	
og	miljøet.	Jeg	vurderer,	at	balancen	er	tippet	for	længst	hos	embedsmændene	i	Miljøministeriet,	og	at	der	
administreres	tendentiøst.	Her	virker	det,	som	om	det	er	viljen	til	vækst,	faglighed	og	udogmatisk	nytænkning,	
der	mangler.		
 


